

SYNTHESE DES ATELIERS

ATELIER Parlement de Jeunes

L'atelier qui a rassemblé de nombreux participants dont des jeunes et des organisateurs de trois Parlements (Manille, La Réunion, France continentale) a souligné le fort intérêt pour les Parlements des jeunes. Il incite les membres du Réseau à organiser de tels Parlements.

Des suggestions sont faites pour :

- Améliorer le suivi des Jeunes parlementaires
- Elaborer des méthodologies de mise en place de Parlements de jeunes

Les membres du groupe souhaitent que le Board développe les moyens de communication appropriés notamment via Internet avec deux objectifs :

- Mieux faire connaître les résultats des Parlements
- Favoriser les échanges entre jeunes parlementaires.

Le développement espéré du nombre de Parlement doit inciter le Réseau à choisir des coordinateurs par grandes régions du monde.

Il est souhaité à terme l'organisation d'un Parlement international.

WORKSHOP Youth Parliament

The workshop was attended by numerous participants including young people from, and the organisers of, three Parliaments (Manila, Reunion Island and mainland France) and underlined the strong interest in the Youth Parliament concept. The workshop encourages members of the Network to organise such Parliaments.

The workshop put forward suggestions for:

- Maintaining contact with young parliamentarians
- How to organise Youth Parliaments

The members of the workshop group recommend to the Board that appropriate communication is put in place, in particular using Internet, and with a double objective:

- Better publicising the recommendations made by the Youth Parliaments
- Facilitating and promoting exchange between young parliamentarians

If the concept develops as hoped, then the Network may need to identify regional coordinators to bolster local organisational capacity.

An international Parliament remains a long-term objective.